
Protokół  Nr LXIII/2023
 obrad Sesji Rady Powiatu Kaliskiego

w dniu 27 września 2023 roku.

Obrady Sesji  Rady Powiatu Kaliskiego rozpoczęły się o godz.  09.00 w sali  103
w siedzibie Starostwa Powiatowego w Kaliszu, Pl. Św. Józefa 5.

Ad.  1. Na  podstawie  art.  15 ust  1  ustawy  z  dnia  5  czerwca  1998r.
o samorządzie powiatowym (Dz.U. z 2022r. poz. 1526 ze zm.) Przewodniczący
Rady  Powiatu  –  Jan  Adam  Kłysz otworzył  LXIII Sesję  Rady  Powiatu
Kaliskiego.

Zgodnie  z  listą  obecności  w  obradach  uczestniczyło  17 Radnych,  co
stanowiło  quorum  niezbędne  do  podejmowania  prawomocnych  uchwał  (lista
obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu).

Przewodniczący Rady powitał zaproszone osoby uczestniczące w obradach
(lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu).

Następnie  Przewodniczący  Rady  Powiatu  Kaliskiego  powitał  Grzegorza
Poniatowskiego Prezesa Zarządu Banku Spółdzielczego Ziemi Kaliskiej.

Włdze  Powiatu  Kaliskiego  w  osobach  Starosta  Kaliski  Krzysztof  Nosal,
Przewodniczący  Rady  Powiatu  Kaliskiego  Jan  Adam  Kłysz  oraz  Wicestarosta
Kaliski Zbigniew Słodowy wręczyli honorowy tytuł  "Przyjaciela Powiatu Kaliskiego
w uznaniu  za lata  współpracy na rzecz  rozwoju  regionu,  wspieranie  organizacji
wydarzeń  powiatowych  oraz  wsparcie  finansowe ochotniczych  straży pożarnych
czy organizacji pozarządowych z powiatu kaliskiego.

Przewodnicząy  Rady Jan  Adam Kłysz  udzielił  głosu  Staroście  Kaliskiemu
Krzysztofowi Nosalowi.

Starosta  Kaliski  podziękował  za  dotychczasową  współpracę,  za  wzorową
obsługę  finansową  urzędu,  ale  także  za  udzielane  wsparcie  finansowe  na
organizację  wydarzeń,  szczególnie  sportowych,  ale także tych mających wymiar
charytatywny, organizowanych przez Powiat Kaliski. Starosta podziękował również
za  wsparcie  działalności  organizacji  pozarządowych  czy  ochotniczych  straży
pożarnych  funkcjonujących  na  terenie  powiatu.  Starosta  Kaliski  dodał  cyt.:
„Lokalny bank jest bardzo ważny dla całego społeczeństwa, które obsługuje, nie
tylko  dla  osób  fizycznych ale  szczególnie  ważny  dla  biznesu  czy  rolników.  (…)
Gratulacje dla Pana Prezesa, który rozwija ten bank, który wyszedł daleko poza
teren ziemi kaliskiej. Z największą przyjemnością chcemy wręczyć to odznaczenie”.

Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  Prezesowi  Zarządu  Banku
Spółdzielczego Ziemi Kaliskiej Grzegorzowi Poniatowskiemu.

Prezes  Zarządu  Banku  Spółdzielczego  Ziemi  Kaliskiej  powiedział  cyt.:
„Dziękuję za to szczególne wyróżnienie, jest to dla naszego banku bardzo ważne,
gdy  lokalny  samorząd  docenia  lokalny  bank.  Dzisiaj  jesteśmy  jednym
z  największym  banków  spółdzielczych  w  Polsce,  znajdujemy  się  pierwszej
piętnastce pod względem sumy bilansowej,  a pod względem wielkości  działania
uplasowaliśmy  się  w  ostatnim  czasie  na  piątym  miejscu.  (...)  Samorządy

1



terytorialne  były  przez  BSZK jednym z  najważniejszych  klientów.  Uważamy,  że
mamy  wspólną  misję,  działamy  na  rzecz  środowiska  lokalnego,  tak  było  w
przeszłości, tak jest obecnie i tak będzie w przyszłości. (...) Życzył bym sobie, aby
takie podejście jakie reprezentuje Pan Starosta,  że współpracujemy ze  sobą na
rzecz rozwoju lokalnego, aby było ono bardziej powszechne, wówczas będziemy
się lepiej rozwijać i indywidualnie i zespołowo. (...) ".

Ad.  2.  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  realizacji  następnego  punktu
porządku obrad - przyjęcia porządku obrad (porządek obrad stanowi załącznik
nr 3 do niniejszego protokołu).   

Przewodniczący Rady stwierdził,  że  Radni  otrzymali  porządek obrad  wraz
z materiałami sesyjnymi.  

Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do porządku obrad.
W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad.

1. Otwarcie obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3.  Przyjęcie  protokołu  z  LXI  Sesji  Rady  Powiatu  Kaliskiego  z  dnia  30  sierpnia
2023 r.
4.  Przyjęcie protokołu z LXII  Sesji  Rady Powiatu Kaliskiego z dnia 11 września
2023 r.
5. Sprawozdanie Starosty z realizacji uchwał.
6. Podjęcie uchwał Rady Powiatu Kaliskiego:
a) w  sprawie  dokonania  przeniesień  pomiędzy  pozycjami  wydatków  w  planie
rzeczowo  –  finansowym  dotyczącym  realizacji  zadań  z  zakresu  rehabilitacji
zawodowej  i  społecznej  osób  niepełnosprawnych  finansowanych  ze  środków
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku,
b) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023,
c) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej
Powiatu Kaliskiego na lata 2023 – 2030.
7. Interpelacje i zapytania radnych.
8. Wnioski i oświadczenia radnych.
9. Zamknięcie obrad.

W tym momencie salę obrad opuścił  Starosta  Kaliski  Krzysztof  Nosal.  Od tego
momentu w obradach uczestniczy 16 Radnych.

Ad.  3. Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  realizacji  następnego  punktu
porządku obrad -  przyjęcie protokołu z LXI Sesji  Rady Powiatu Kaliskiego
z dnia 30 sierpnia 2023 r.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  protokół  z  obrad  LXI Sesji  Rady
Powiatu  Kaliskiego  był  wyłożony  do  wglądu  w  Wydziale  Promocji,  Informacji
i  Obsługi  Rady  Starostwa  Powiatowego  w  Kaliszu  oraz  został  udostępniony  w
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wersji  elektronicznej w systemie eSesja.  Zapytał  o uwagi.  W związku z brakiem
uwag,  Przewodniczący  Rady  zaproponował  przyjęcie  przedmiotowego  protokołu
bez odczytywania. Wobec braku sprzeciwu przystąpiono do głosowania.

Za przyjęciem protokołu obrad LXI Sesji Rady Powiatu Kaliskiego głosowało
16 Radnych, 16 głosami "za". 
 
Wyniki imienne:
ZA (16)
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Alicja 
Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Janusz Nowak,Wincenty Nowak, 
Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Artur Szymczak.
BRAK GŁOSU (1)
Krzysztof Nosal
NIEOBECNI (4)
Sławomir Czapski, Krzysztof Kubasik, Bogusław Szczepaniak, Błażej Wojtyła.

Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz stwierdził, że protokół LXI Sesji
Rady  Powiatu  Kaliskiego  z  dnia  30  sierpnia 2023  roku  został  przyjęty
16 głosami "za".

Ad.  4. Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  realizacji  następnego  punktu
porządku obrad -  przyjęcie protokołu z LXII Sesji Rady Powiatu Kaliskiego
z dnia 11 września 2023 r.

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z obrad LXII Sesji Rady Powiatu
Kaliskiego  był  wyłożony  do  wglądu  w  Wydziale  Promocji,  Informacji
i  Obsługi  Rady  Starostwa  Powiatowego  w  Kaliszu  oraz  został  udostępniony  w
wersji  elektronicznej w systemie eSesja.  Zapytał  o uwagi.  W związku z brakiem
uwag,  Przewodniczący  Rady  zaproponował  przyjęcie  przedmiotowego  protokołu
bez odczytywania. Wobec braku sprzeciwu przystąpiono do głosowania.

Za przyjęciem protokołu obrad LXII Sesji Rady Powiatu Kaliskiego głosowało
16 Radnych, 16 głosami "za". 

Wyniki imienne:
ZA (16)
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Alicja 
Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Janusz Nowak,Wincenty Nowak, 
Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Artur Szymczak.
BRAK GŁOSU (1)
Krzysztof Nosal
NIEOBECNI (4)
Sławomir Czapski, Krzysztof Kubasik, Bogusław Szczepaniak, Błażej Wojtyła.

Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz stwierdził, że protokół LXII Sesji
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Rady  Powiatu  Kaliskiego  z  dnia  11  września 2023  roku  został  przyjęty
16 głosami "za".

Ad.    5  . Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  realizacji  następnego  punktu
porządku obrad - przyjęcie sprawozdania Starosty z realizacji uchwał.       

Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali sprawozdanie Starosty
z realizacji uchwał w materiałach sesyjnych. Zapytał o uwagi.  

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania
nad przyjęciem przedmiotowego sprawozdania.  

Za  przyjęciem  sprawozdania  Starosty  z  realizacji  uchwał  głosowało16
Radnych,  16 głosami  "za"  (sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego
protokołu).  

Wyniki imienne:
ZA (16)
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Alicja 
Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Janusz Nowak,Wincenty Nowak, 
Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Artur Szymczak.
BRAK GŁOSU (1)
Krzysztof Nosal
NIEOBECNI (4)
Sławomir Czapski, Krzysztof Kubasik, Bogusław Szczepaniak, Błażej Wojtyła.

Przewodniczący Rady stwierdził, że sprawozdanie Starosty z realizacji
uchwał zostało przyjęte 16 głosami "za".

W tym momencie na salę obrad przybył Starosta Kaliski Krzysztof Nosal. Od tego
momentu w obradach uczestniczy 17 Radnych.

Ad.  6  a  ) Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  realizacji  następnego  punktu
porządku  obrad  -  podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Kaliskiego  w  sprawie
dokonania przeniesień pomiędzy pozycjami wydatków w planie rzeczowo –
finansowym dotyczącym realizacji  zadań z zakresu rehabilitacji  zawodowej
i  społecznej  osób  niepełnosprawnych  finansowanych  ze  środków
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku,
(projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady stwierdził,  że  Radni  otrzymali  przedmiotowy projekt
uchwały w materiałach sesyjnych.  Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał  opinie
pozytywne  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Mieniem  i  Komisji  Edukacji,  Kultury
i Sportu (opinie stanowią załącznik nr 6 i 7 do niniejszego protokołu). 
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.
Wobec  braku  zgłoszeń  do  dyskusji  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do

głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały.
Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 17 Radnych, 17 głosami "za" podjęła

uchwałę   Nr  LXIII/569/2023  (uchwała  stanowi  załącznik  nr  8 do  niniejszego
protokołu). 

Wyniki imienne:
ZA (17)
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Alicja 
Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas,Krzysztof Nosal, JanuszNowak,Wincenty
Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Artur Szymczak.
NIEOBECNI (4)
Sławomir Czapski, Krzysztof Kubasik, Bogusław Szczepaniak, Błażej Wojtyła.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  uchwała  w  sprawie  dokonania
przeniesień pomiędzy pozycjami wydatków w planie rzeczowo – finansowym
dotyczącym realizacji  zadań z zakresu rehabilitacji  zawodowej i  społecznej
osób  niepełnosprawnych  finansowanych  ze  środków  Państwowego
Funduszu  Rehabilitacji  Osób  Niepełnosprawnych  w  2023  roku,  została
podjęta 17 głosami "za".

 Ad.  6b) Przewodniczący  Rady  przystąpił  do realizacji  następnego punktu
porządku  obrad  -  podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Kaliskiego
w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023  (projekt uchwały stanowi
załącznik nr 9 do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady stwierdził,  że  Radni  otrzymali  przedmiotowy projekt
uchwały w materiałach sesyjnych.  Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał  opinię
pozytywną Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem  (opinia stanowi załączniki nr 10
do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.
Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Krzysztofowi Dziedzicowi.
Radny  Krzysztof  Dziedz  poinformował,  iż  w  dniu  dzisiejszym  na  Komisji

Budżetu i Gospodarki Mieniem została poruszona kwestia zmiany nazwy zadania z
przebudowy na remont oraz zmiany kwoty - dotyczy drogi powiatowej nr 4619P na
odcinku  Rajsko-Pietrzyków.  Radny  Krzysztof  Dziedzic  zwrócił  się  z  prośbą  o
podanie terminu realizacji ww. planowanej inwestycji drogowej.

Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  Staroście  Kaliskiemu  Krzysztofowi
Nosalowi.

Starosta Kaliski w odniesieniu do wypowiedzi Radnego Krzysztofa Dziedzica
poinformował, iż  wniosek na drogę powiatową na odcinku Rajsko – Pietrzyków jest
obecnie  na  liście  rezerwowej.  Po  ogłoszeniu  wyników,  gdy  wniosek  zostanie
zaakceptowany,  zostanie  wdrożona  procedura  związana  z  przetargiem  na
wyłonienie wykonawcy oraz zostaną podpisane niezbędne porozumienia z Gminą
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Opatówek  i  Gmnią  Koźminek.  Wówczas  kwota  w  budżecie  Powiatu  Kaliskiego
zostanie  odpowiednio  zaktualizowana  na  ww.  zadanie  inwestycyjne.  Następnie
Starosta Kaliski  poruszył  kwestię związaną z  trudnościami,  które występują przy
ogłaszaniu  przetargów  na  wyłonienie  wykonawcy  na  realizację  inwestycji
drogowych – zbyt wysoki wzrosty cen.

Przewodniczący  Rady  udzielił  głos  Wiceprzewodniczącemu Rady  Arturowi
Szymczakowi.

Wiceprzewodniczący Rady Artur Szymczak w odniesieniu do wcześniejszych
wypowiedzi w imieniu mieszkańców m. Rajsko, Pietrzyków i Koźminek zwrócił się z
prośbą, aby w obecnej kadencji ww. inwestycja została zrealizowana.

Wobec braku dalszych zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił
do głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały.

Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 17 Radnych, 17 głosami "za" podjęła
uchwałę   Nr  LXIII/570/2023  (uchwała  stanowi  załącznik  nr  11 do  niniejszego
protokołu). 

Wyniki imienne:
ZA (17)
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Alicja 
Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas,Krzysztof Nosal, JanuszNowak,Wincenty
Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Artur Szymczak.
NIEOBECNI (4)
Sławomir Czapski, Krzysztof Kubasik, Bogusław Szczepaniak, Błażej Wojtyła.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  uchwała  w  sprawie  zmiany  uchwały
budżetowej na rok 2023 , została podjęta 17 głosami "za".

Ad.  6  c  ) Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  realizacji  następnego  punktu
porządku  obrad  -  podjęcie  uchwały  Rady Powiatu  Kaliskiego  zmieniającej
uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Powiatu
Kaliskiego  na  lata  2023  –  2030  (projekt  uchwały  stanowi  załącznik  nr  12  do
niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady stwierdził,  że  Radni  otrzymali  przedmiotowy projekt
uchwały w materiałach sesyjnych.  Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał  opinię
pozytywną Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem  (opinia stanowi załączniki nr 13
do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.
Wobec  braku  zgłoszeń  do  dyskusji  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do

głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały.
Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 17 Radnych, 17 głosami "za" podjęła

uchwałę   Nr  LXIII/571/2023  (uchwała  stanowi  załącznik  nr  14 do  niniejszego
protokołu). 
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Wyniki imienne:
ZA (17)
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Alicja 
Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas,Krzysztof Nosal, JanuszNowak,Wincenty
Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Artur Szymczak.
NIEOBECNI (4)
Sławomir Czapski, Krzysztof Kubasik, Bogusław Szczepaniak, Błażej Wojtyła.

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie
uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Powiatu  Kaliskiego  na  lata
2023 – 2030, została podjęta 17 głosami "za".

W  tym  momencie  salę  obrad  opuścił  Przewodniczący  Rady  Jan  Adam
Kłysz.  Dalsze  prowadzenie  obrad  Przewodniczący  Rady  przekazał
Wiceprzewodniczącemu  Rady  Benedyktowi  Owczarkowi.  Od  tego  momentu
w obradach uczestniczy 16 Radnych.

Ad. 7. Interpelacje i zapytania radnych.

Wiceprzewodniczący  Rady  Benedykt  Owczarek  udzielił  głosu  Radnemu
Krzysztofowi Dziedzicowi.

Radny  Krzysztof  Dziedzic  przypomniał,  iż  w  przeszłości  składał  pisemną
interpelację  cyt.:  „Chciałbym  przypomnieć,  aby  podjąć  prace,  które  z  pewnych
względów  na  ten  moment  nie  były  i  nie  są  jeszcze  realizowane  w  dwóch
obszarach,  jeśli  chodzi  o  rewitalizację  obszarów  kolejki  wąskotorowej  (...)oraz
prace przy ścieżkach rowerowych. Chciałbym zwrócić uwagę, przypomnieć obok
właśnie kolejki wąskotorowej, obok ścieżek i jeszcze jednej ścieżce łączącej miasto
Kalisz,  gminę  Szczytniki  poprzez  Opatówek  wokół  zbiornika  retencyjnego.
Chciałbym żeby ten głos zabrzmiał (...)".

Wiceprzewodniczący  Rady  Benedykt  Owczarek  udzielił  głosu  Radnej
Małgorzacie Banaś.

Radna Małgorzata Banaś zabrała głos i złożyła na ręce Przewodniczącego
Rady pisemną interpelację dotyczącą prośby o wykonanie oznakowania poziomego
– przejścia dla pieszych na drodze powiatowej 6232P w m. Bałdoń (przedmiotowa
interpelacja stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu).

Wiceprzewodniczący  Rady  Benedykt  Owczarek  udzielił  głosu  Radnemu
Henrykowi Kurkowi.

Radny Henryk  Kurek  przekazał  prośbę sołtysa  z  m.  Michałów w sprawie
ścieżki  przy  szkole.  Następnie  Radny  poruszył  kwetie  związane  z  kolejką
wąskotorową oraz polityką krajową.

Wiceprzewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Alicji Łuczak.
Radna Alicja Łuczak zwróciła się z prośbą o wykoszenie rowów przy drogach

powiatowych w Gminie Zelazków.
Wiceprzewodniczący Rady udzielił głosu Staroście Kaliskiemu Krzysztofowi

Nosalowi.
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Starosta Kaliski w odniesieniu do wypowiedzi Radnych poinformował:
-  w  kwestii  kolejki  wąskotorowej  –  przypomniał  jakie  prace  Powiat  Kaliski  już
wykonał z budżetu Powiatu Kaliskiego na rzecz kolejki  wąskotorowej,  następnie
poinformował cyt.: "Nie da się utrzymać kolejki za pieniądze samorządowe tylko w
celach  turystycznych,  więc  jeżeli  spółka  SKPL  nie  będzie  miała  zysków  i
działalności gospodarczej z wykorzystaniem również tych terenów, no to nie będzie
miała pieniędzy na to,  aby inwestować w kolejkę.  (...)  Jeżeli  chodzi  właśnie  w
ogóle  o kolej,  więc podpisaliśmy list  intencyjny pomiędzy Aglomeracją  Kalisko -
Ostrowską  a  Samorządem  Województwa  na  przeprowadzenie  badań  nad
wykorzystaniem torów na terenie Aglomeracji  Kalisko-Ostrowskiej  do przewozów
regionalnych  i  w  tej  chwili  takie  badania  już  się  rozpoczynają.  Ja  mogę  tylko
powiedzieć, że kiedy usłyszałem, że te badania mają być na trasie Ostrów - Kalisz
no to stwierdziłem, że Powiatu Kaliskiego to w ogóle nie dotyczy i na to się nie
zgadzam. Zresztą podzielił  to Marszałek Jankowiak, że te badania trzeba zrobić
daleko poza nawet aglomeracje i te badania będą prowadzone nie tylko na terenie
tych  powiatów  tworzących  aglomeracje  ale  i  daleko  poza.  Także  w  przypadku
naszego Powiatu badania będą robione, czyli będziemy badać jakie są potrzeby no
i  jeżeli  rzeczywiście  wyjdzie,  że  jest  sens,  aby  właśnie  tutaj  były  takie  pociągi
aglomeracyjne to Samorząd Województwa jest gotowy do takiej współpracy, czyli
do zakupu szynobusów w zależności od tego jaka będzie potrzeba. (...)",
- w odniesieniu do ścieżek rowerowych – cyt.: "jeżeli chodzi o ścieżki to mamy
zagwarantowane pieniądze dzisiaj w ramach Aglomeracji Kalisko-Ostrowskiej dla
Powiatu  Kaliskiego  21  milionów  złotych.  Jest  zaplanowanych  54  km  ścieżek
rowerowych na terenie wszystkich Gmin.(...) Co do innych ścieżek jak najbardziej
przyjmujemy wszystkie sugestie, bo Szanowni Państwo, to co zbudowaliśmy czy to
w formie prawdziwej ścieżki takiej pełnowymiarowej, czy też powiedzmy ścieżki za
tą linią naprawdę jest bardzo dobrze oceniane przez naszych mieszkańców (...),
-  w  kwestii  rowów  i  poboczy  –  prace  trwają  cały  czas,  zdarzają  się  często  awarie,
ponieważ  rowy  i  pobocza  są  zanieczyszczone  śmieciami,  które  są  porzucane  na
poboczach.

Wiceprzewodniczący udzielił głosu Radnej Alicji Skrzybalskiej.
Radna  Alicja  Skrzybalska  przypomniała,  iż  wiele  razy  już  poruszała  kwestię

rozszerzenia  ścieżek  rowerowych  na  odcinku  Murowaniec  –  Marchwacz  w  celu
poprawienia bezpieczeństwa uczęszczających tą drogą dzieci do szkoły. Radna zwróciła
się  z  prośbą  o  zajęcie  się  tym tematem.  Radna nadmieniła,  iż  mieszkańcy  planują  w
przedmiotowej sprawie złożyć petycję do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.

Wiceprzewodniczący Rady udzielił głosu Staroście Kaliskiemu Krzysztofowi
Nosalowi.

Starosta Kaliski w odniesieniu do wypowiedzi Radnej Alicji Skrzybalskiej powiedział
cyt.:  " Szanowni Państwo to nie jest  kwestia  jakiegoś tam zaniechania, czy złej
woli, natomiast no przecież na każdej sesji głosujecie zmiany budżetu, priorytetem
zawsze muszą być te projekty, które są dofinansowane. No bo grzechem byłoby
gdybyśmy nie podpisali umowy na złożony wniosek no tylko dlatego, że nie mamy
pieniędzy  na  wkład  własny"  (...)  Chciałbym  właśnie  złożyć  taką  deklarację  i
wykorzystać te pół roku na to, więc mam propozycję, żebyśmy się spotkali właśnie
z Panem Burmistrzem, z Panem Wójtem i porozumienie zawarli i  poszukać tych
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pieniędzy, żeby to zrobić (...)".
Wiceprzewodniczący  udzielił  głosu  Wicestaroście  Kaliskiemu  Zbigniewowi

Słodowemu.
Wicestarosta  Kaliski  Zbigniew Słodowy  poinformował,  iż  w  dniu  7  października

odbędzie  się  zasiedlanie  kuropatwą  na  terenie  Powiatu  Kaliskiego.  Wicestarosta
nadmienił, iż Radni w stosownym czasie otrzymają informację na temat tego wydarzenia.

Wiceprzewodniczący Rady Benedykt Owczarek w imieniu Rady Rodziców zwrócił
się z prośbą o wykonanie spowalniaczy w m. Iwanowice.

Wiceprzewodniczący Rady udzielił głosu Staroście Kaliskiemu Krzysztofowi
Nosalowi.

Starosta  Kaliski  w  odniesieniu  do  wypowiedzi  Wiceprzewodniczącego  Rady
zadeklarował, iż taki spowalniacz zostanie wykonany w m. Iwanowice.

Ad. 8. Wnioski i oświadczenia radnych – nie zgłoszono.

Ad. 9. Zamknięcie sesji.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął
LXIII Sesję Rady Powiatu Kaliskiego w dniu 27 września 2023 roku.
Obrady LXIII Sesji Rady Powiatu Kaliskiego zakończyły się o godz. 10.28 .

Przewodniczyli: 

Przewodniczący Rady Powiatu Kaliskiego
/-/ Jan Adam Kłysz

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Kaliskiego
/-/ Benedykt Owczarek

Protokół sporządziła : 

Dorota Kubiak
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